

**2022 International Chinese Teacher of
Tianjin Foreign Studies University
Scholarship Application Method**

To cultivate qualified Chinese language teachers, and promote the Chinese international promotion and dissemination of Chinese culture, the Ministry of Education of the Chinese and Foreign Language Communication and Cooperation Center set up scholarship, international Chinese teachers and independently established Confucius classroom of Confucius institute, part of the Chinese overseas examination examination site (hereinafter referred to as the recommendation institutions) recommend outstanding students and part-time Chinese teacher to the university of China (hereinafter referred to as the receiving college) to study.

Tianjin Foreign Studies University (TJFSU) is the only institution of higher learning in Tianjin with a complete range of major foreign languages and distinctive features in the coordinated development of literature, economics, management, law, education, art, engineering and other disciplines. It is one of the first eight independently established foreign language institutions of higher learning in China. Founded in 1921, the

university has two campuses, Fifth Avenue and Binhai. Wudadao Campus is located in Tianjin Historic Architecture and Cultural Tourism Zone. Binhai Campus is located in Dagang Higher Education Ecological Park, Binhai New Area, with beautiful scenery and green lakes. As one of the recipient institutions of international Chinese Language Teachers Scholarship, Tianjin Foreign Studies University welcomes international students from all over the world to study at the university. The application procedures for the 2022 Tianjin Foreign Studies University International Chinese Language Teacher Scholarship are as follows:

I. Recipients of funding

- 1. Non-Chinese nationals;**
- 2. Friendly to China, no criminal record, abide by the laws and regulations of the Chinese government and the rules and regulations of the university;**
- 3. Physical and mental health, excellent character and learning;**
- 4. Interested in Chinese education, teaching and related work;**
- 5. Aged between 16 and 35 (as of September 1, 2022).**

Applicants for undergraduate scholarships must be under the age of 25.

II Scholarship categories and application requirements

1. Master degree in Teaching Chinese to Speakers of Other Languages

Students will be enrolled in September 2022, and the funding period is 2 years.

Bachelor degree is required.

Score 210 on the HSK (Level 5) and 60 on the HSKK (Intermediate level). Applicants who provide the employment agreement or relevant proof of the proposed teaching institution after graduation will be preferred.

2. Undergraduate major in International Education of Chinese

Students will be enrolled in September 2022, and the funding period is 4 years.

High school diploma is required.

Score 210 on the HSK (Level 4) and 60 on the HSKK (Intermediate level).

3. One-academic-year study students

Students will be enrolled in September 2022 and the funding period is 11 months.

Applicants who have previously received similar scholarships will not be accepted. Students studying in China are not admitted.

3.1 International Chinese education Score 270 on HSK (Level 3) and HSKK.

3.2 Chinese Language and Literature

Score 180 on the HSK (Level 4) and 60 on the HSKK (Intermediate level).

3.3 Chinese Research and study

Applicants with a score of 210 on the HSK (Level 3) are preferred.

4. One-semester study students

Chinese International Education, Chinese Language and Literature Students will be enrolled in September 2022 and March 2023, and the funding period is 5 months.

Applicants with X₁ and X₂ visas on their passports will not be accepted. A minimum score of 180 on the HSK (Level 3) with HSKK.

5. Four-week study students

The duration of funding is 4 weeks for admission in July or December 2022.

Applicants with X₁ and X₂ visas on their passports will not be accepted. Chinese Language study, Traditional Chinese medicine, *Tai Chi* culture, Chinese language + Chinese family experience, etc., with HSK score. The recommending institution

can organize a group to apply, and contact the host institution in advance to confirm the study plan in China, and apply for approval in advance. Each group has 10-15 students.

6. Online scholarship program

6.1 One-academic Year Chinese Study Online Project

Admission is in September or March each year. HSK (Level 3) score of 180 is required, HSKK score is preferred.

6.2 Online Chinese Study program for one semester

Admission is in September or March each year. Generally, a Chinese proficiency test (HSK) score is required (there are no specific requirements for grades and scores).

6.3 Special online Research program: Please consult host institutions separately for specific application conditions and methods.

III. Handling process

Starting from March 1, 2022, applicants can log on to the International Chinese Teachers Scholarship application website (cis.chinese.cn) to submit their applications.

1. Log on to the international Chinese Teachers Scholarship application website to check the recommending institutions and host institutions; Fill in and submit the Application form for International Chinese Teachers Scholarship online and attach

the scanned copies of relevant supporting documents.

Meanwhile, pay attention to the application process, review comments and scholarship evaluation results.

2. Recommending institutions are responsible for reviewing the qualifications and application materials of local applicants according to enrollment requirements, issuing recommendation letters for applicants and completing online recommendation.

3. Applicants who have won the 2022 International Chinese Teacher Scholarship Certificate in various Chinese Bridge competitions should log on to the international Chinese Teacher Scholarship website and submit application materials with the scholarship certificate to our university. If you have questions, please contact chinesebridge@chinese.cn.

4. In-service Chinese teachers can provide employment certificates and recommendation letters issued by their working institutions to apply for various scholarships, and are exempt from submitting HSK certificates.

5. Tianjin Foreign Studies University will review the application materials according to the admission requirements and submit the pre-admission candidates.

6. The scholarship will be evaluated centrally and funded on the basis of merit. The scholarship evaluation will be completed 3 months before admission and the results will be announced.

7. Determine within 3 days after awarded the scholarship, students need to come to China in Tianjin Foreign Studies University student recruitment management system (<https://tfsu.at0086.cn/StuApplication/Login.aspx>), once again into the application information, submit the application materials. This time, foreigners' Physical Examination Records issued by regular hospitals are also required to be submitted in the system, which is not required for online applicants.

IV Matters needing attention:

- 1. The examination shall be carried out in strict accordance with the items specified in the Foreigner Physical Examination Record.**
- 2. The Foreigner Physical Examination Record is invalid if it is missing items, does not have his/her photo or stamp of riding on the photo, and does not have the signature and seal of the doctor and hospital.**
- 3. As the results of the examination are valid for 6 months, the applicant is requested to determine the time for his/her medical examination accordingly. For example, students entering in**

September 2022 are advised to have a physical examination after April 2022.

4. All the originals of the physical examination records must be brought with you when you register for the semester, so as to be used for the confirmation of the physical examination in China.

5. Scholarship winners confirm their intention to study abroad with our university, go through the procedures for studying in China, and print the award certificate online. Our university will send the admission materials to the recommending institutions.

6. Register at the time specified in the letter of admission.

Application deadline

April 15 (admission July 2022).

May 15 (admission September 2022).

November 15 (entering in March 2023).

All the above times are Beijing time.

V the others.

1. Applicants are required to understand the specific conditions of admission and the deadline for application, and submit application materials in accordance with relevant regulations. Incomplete or unqualified application materials

will not be accepted. Any falsification of application materials will result in cancellation of application qualification.

2. Academic students are required to participate in the annual evaluation. Please refer to the Annual Evaluation Method for International Chinese Teachers Scholarship.

3. During the COVID-19 pandemic, please contact the host institution for enrollment and other matters.

4. If you fail to register on time without permission, fail to pass the admission physical examination, drop out during the course of study, or suspend your study, the scholarship will be cancelled.

VI. Contact Information

1. Confucius Institute Office, Tianjin Foreign Studies University

E-mail: kongban@tjfsu.edu.cn

Tel : (86) 022-23282181

2. Central Examinations and Scholarships Section

E-mail: scholarships@chinese.cn

Fax: + 86-10-5 8595727

3. The attachment as following

3.1 International Chinese Language Teachers Scholarship funding content and criteria.

3.2 List of application Materials for international Chinese Teachers Scholarship.

3.3 Physical Examination Records for Foreigners.

天津外国语大学 2022 年国际中文教师 奖学金申请办法

为培养合格的汉语教师，促进汉语国际推广和中国文化传播，教育部中外语言交流合作中心设立国际中文教师奖学金，委托孔子学院、独立设置的孔子课堂、海外部分汉语考试考点（以下简称推荐机构）推荐优秀学生和在职汉语教师到中国大学（以下简称接收院校）学习。

天津外国语大学是天津市唯一一所主要外语语种齐全，文学、经济学、管理学、法学、教育学、艺术学、工学等多学科协调发展、特色鲜明的高等学校，是全国最早独立设置的八所高等外语院校之一。学校始建于 1921 年，现有五大道和滨海两个校区。五大道校区地处天津市历史风貌建筑文化旅游区内。滨海校区坐落在滨海新区大港高教生态园区内，湖光映翠，景色秀丽。作为国际中文教师奖学金接收院校之一，天津外国语大学欢迎世界各地的留学生来校学习。2022 年天津外国语大学国际中文教师奖学金申请办法如下：

一、资助对象

1. 非中国籍人士；

2. 对华友好，无违法犯罪记录，遵守中国政府的法律、法规和学校的规章制度；
3. 身心健康，品学兼优；
4. 有志于从事中文教育、教学及相关工作；
5. 年龄为 16-35 周岁（统一以 2022 年 9 月 1 日计）。在职中文教师放宽至 45 周岁，本科奖学金申请者一般不超过 25 周岁。

二、奖学金类别及申请条件

1. 汉语国际教育专业硕士研究生

2022 年 9 月入学，资助期限为 2 年。

具有大学本科学历。汉语考试成绩达到 HSK（五级）210 分、HSKK（中级）60 分。提供毕业后拟任教机构工作协议或相关证明者优先。

2. 汉语国际教育专业本科生

2022 年 9 月入学，资助期限为 4 年。

具有高中学历。汉语考试成绩达到 HSK（四级）210 分、HSKK（中级）60 分。

3. 一学年研修生

2022 年 9 月入学，资助期限为 11 个月。不录取享受过同类奖学金的申请者。不录取在华留学生。

3.1 汉语国际教育

汉语考试成绩达到 HSK（三级）270 分，具有 HSKK 成绩。

3.2 汉语言文学

汉语考试成绩达到 **HSK（四级）180 分、HSKK（中级）60 分。**

3.3 汉语研修

汉语考试成绩达到 **HSK（三级）210 分，提供 HSKK 成绩者优先。**

4. 一学期研修生

汉语国际教育、汉语言文学

2022 年 9 月、2023 年 3 月入学，资助期限为 5 个月。不录取护照上有 X1、X2 签证者。汉语考试成绩达到 **HSK（三级）180 分，具有 HSKK 成绩。**

5. 四周研修生

2022 年 7 月或 12 月入学，资助期限为 4 周。不录取护照上有 X1、X2 签证者。汉语研修、中医、太极文化、汉语言+中国家庭体验等方向，具有 **HSK 成绩。**可由推荐机构组团进行报名，并事先联系接收院校确定在华学习计划，提前报批，每团 10-15 人。

6. 奖学金线上项目

6.1 一学年汉语研修线上项目

每年 9 月或 3 月入学。一般汉语水平考试成绩需达到 **HSK（三级）180 分，提供 HSKK 成绩者优先。**

6.2 一学期汉语研修线上项目

每年 9 月或 3 月入学。一般需具有汉语水平考试（**HSK**）成绩（对级别和成绩不作具体要求）。

6.3 专项线上研修项目：具体申请条件和申请办法，请另行咨询接收院校。

三、办理流程

2022年3月1日起，申请者可登录国际中文教师奖学金报名网站(cis.chinese.cn)提交申请。

1. 登录国际中文教师奖学金报名网站，查询推荐机构与接收院校；在线填写、提交《国际中文教师奖学金申请表》并附上有关证明材料的电子扫描件，同时关注申请进程、审核意见与奖学金评审结果。
2. 推荐机构负责按招生要求审核属地申请者资格及申请材料，为申请者出具推荐信并完成在线推荐。
3. 在各类汉语桥比赛中获得2022年度“国际中文教师奖学金证书”者，登录国际中文教师奖学金网站，凭奖学金证书向我校提交申请材料。如有问题，请咨询 chinesebridge@chinese.cn。
4. 在职中文教师申请各类奖学金，可提供就职机构出具的在职证明和推荐信，免提交汉语水平考试（HSK）证书。
5. 天津外国语大学按照招生要求审核申请资料，提交预录取人选。
6. 集中评审，择优资助，于入学前3个月完成奖学金评审工作，公布评审结果。
7. 确定授予奖学金之后的3天内，学生需要在天津外国语大学来华留学生招生管理系统中（<https://tfsu.at0086.cn/StuApplication/Login.aspx>），再次录入申请信息，提交申请材料。此次还需要在系统中提交由正规医院出具的《外国人体格检查记录》，线上项目申请者无需提供。

注意事项：

应严格按照《外国人体格检查记录》中要求的项目进行检查。

缺项、未贴有本人照片或照片上未盖骑缝章、无医师和医院签字盖章的《外国人体格检查记录》无效。

鉴于检查结果有效期为6个月，请申请人据此确定本人进行体检的时间。例如2022年9月入学的学生，建议2022年4月份之后做体检。

开学报到时须携带体检记录的所有原件，以备在中国办理体检确认时使用。

8. 奖学金获得者与我校确认留学意向，办理来华留学手续，在线打印获奖证书。我校将录取材料寄达推荐机构。

9. 按我校录取通知书规定的时间入学报到。

四、申请截止日期

1. 4月15日（2022年7月入学）。

2. 5月15日（2022年9月入学）。

3. 11月15日（2023年3月入学）。

以上时间均为北京时间。

五、其它

1. 申请者须了解我校的具体招生条件及报名截止时间，按照相关规定提交申请材料。申请材料不完整或不符合招生条件的，概不受理。申请材料弄虚作假，一经查实，申请资格将被取消。

2. 学历生须参加年度评审，详见《国际中文教师奖学金年度评审办法》。
3. 新冠肺炎疫情期间，相关入学等事宜，请及时联系接收院校。
4. 未经许可不按时报到、入学体检不合格、中途退学、休学者，取消奖学金资格。

六、联系方式

1. 天津外国语大学孔子学院办公室

电子信箱：kongban@tjfsu.edu.cn

电话：（86）022-23282181

2. 中心考试与奖学金处

电子信箱：scholarships@chinese.cn

传真：+86-10-58595727

七、附件

1. 国际中文教师奖学金资助内容及标准
2. 国际中文教师奖学金申请材料清单
3. 《外国人体格检查记录》